
يازدهمين جلس�ه رس�يدگي ب�ه اتهامات 
ديوان�دري و س�اير متهم�ان بان�ك ملت و 
پارس�يان در حالي برگزار ش�د ك�ه به گفته 
نماينده دادس�تان، آقاي ديوان�دري لباس 
زيباي قانون بر تن اقدامات صوري و مجرمانه 
كرده است؛ برخلاف گفته ديواندري در دوره 
وي سعادتي ارتقا پيدا كرده و اين موضوع در 
گزارش س�پاه هم آمده و نماينده دادستان 
هم در كيفرخواست به آن اشاره كرده است. 

به گزارش رسللانه ها، حجت الاسللام قاضي 
محمد موحد رئيس شللعبه اول ويژه دادگاه 
رسيدگي به جرائم اقتصادي در ابتداي جلسه 
دادگاه گفت: در پايان جلسلله قبلي نماينده 
دادستان پس از دفاعيات علي ديواندري در 
بخش تسهيات اعطايي به فاحتيان، مطالبي 
را بيان كردند كه بلله دليل پايان وقت دادگاه 
ناتمام ماند،  بنابراين در اين جلسه مطالب او 

را مي شنويم. 
 دادگاه را تحت تأثير قرار ندهيد !

نماينده دادستان در جايگاه حاضر شد و گفت: 
آقايان از روز اول در اظهاراتي آشللفته، مطالبي 
ضد و نقيللض مطرح كردنللد. يك بللار گفتند 
موضوع اعطاي تسللهيات بللوده در حالي كه 
هيچ مصوبه اي در شللرك داريس و بانك ملت 
وجود ندارد و همچنين وثيقه و اعتبارسللنجي 

انجام نشده اسللت.  در اين لحظه ديواندري هم 
گفت: آقاي آرام سللال ۹۱ پول ها را داده است، 
به دفاعيات من توجه كنيد! اما بافاصله رسول 
قهرماني جواب داد: تسللهيات را شللما امضا 
كرديد، از هر طرف با نامه، شب نامه و خبرنگار 
مي خواهيللد دادگاه را تحت تأثير قللرار دهيد. 
اگر بنا به شللب نامه و خبرنگار باشد، قدرت ما 
بيشتر از شماسللت؛ خوشللحاليم كه در اينجا 

پاسخ مي دهيد. 
 بي اعتناي�ي ب�ه واج�ا و ش�وراي عالي 

امنيت
نماينده دادسللتان درخصوص خريد و فروش 
وون)واحللد پول كره جنوبللي و بدهي زنجاني( 
تصريح كرد: بعد از اينكه شراكت بابك زنجاني 
با بانك ملت به هم مي خورد با توافق ديواندري 
و بابك زنجاني مبني بر خاتمه شللراكت، ۱۹۵ 
ميليارد وون توسط زنجاني به بانك تحويل داده 
مي شود و شللركت داريس مصوبه اي مي گذارد 
مبني بر اينكه با توجه به افزايش قيمت دلار و 
يورو بايد وون ها را در كره به دلار و درهم تبديل 
كنيم تا ضرر نكنيم؛ بنابراين مصوب مي شللود  
بانك كره وون ها را به درهم تبديل كنند. اينكار 
تا اينجا خوب اسللت و ما اسللمش را دور زدن 

تحريم مي دانيم. 
نماينده دادستان با بيان اينكه استعام نجف زاده 
از وزارت اطاعات اخذ نشده بود، گفت: پس از 

آنكه بانك استعام نجف زاده را از واجا نمي گيرد، 
شللوراي عالي امنيللت ملي به ديوانللدري نامه 
مي زند كه ارتباطش با نجف زاده بايد قطع شود. 
ديواندري گفته كه نجف زاده تنها مشاور است، 
در حالي كه بعد ها مشخص شد نجف زاده مشاور 

نبوده است. 
 پول نفت كجا رفت؟

به گفته قهرماني پس از آنكه قرار شد وون ها به 
فروش بروند، مشللترياني پيدا شدند كه يكي از 
مشتريان فاحتيان بود و سعادتي نامه اي به آرام 
مدير شركت داريس زد و گفت: »مشتري پيدا 
شده پول بدهيد تا ۹۰ميليون درهم از فاحتيان 
بگيرم.« در حالي كه وون ها به فاحتيان فروخته 
شدند، اما او پولي پرداخت نكرد و البته سرنوشت 
۳۰۰ ميليون درهم ديگر اصاً مشخص نيست، 
زيللرا اين ۳۰۰ ميليللون ديگر وون مللال بابك 
زنجاني نبود بلكه آنها منابللع حاصل از فروش 

نفت بودند. اصل و سللود ۳۰۰ ميليون درهم به 
كجا رفته است؟

قهرماني تصريح كرد: آقاي ديواندري مي خواهد به 
گونه اي نشان دهد كه گويي آرام )از ديگر مديران 
بانك ملت( نقش داشته، اما آقاي ديواندري بايد 
بداند كه ممكن است پاي آرام در دادگاه باز شود، 

اما پاي ايشان از دادگاه بيرون نخواهد رفت. 
 بي جا مي كنن�د كه با پول م�ردم فولاد 

مي خرند
نماينده دادستان درباره لايحه ديواندري گفت: 
من تصور مي كنللم كه بايد عينللك بخرم، زيرا 
ديواندري يللك چيزي مي گويللد در حالي كه 
متن لايحه او چيز ديگري است و اين لايحه از 
عجايب روزگار است. آقاي ديواندري! ما از پشت 

كوه نيامده ايم. 
در اين لحظه قاضي موحد پرسيد: آيا با پول هاي 

زنجاني فولاد خريداري شده است؟
قهرماني پاسللخ داد: اصاً فولادي وجود ندارد، 
آقايان بي جللا مي كنند كه با پللول مردم فولاد 
بخرنللد .  قهرماني خطاب بلله ديواندري گفت: 
چرا دوباره تسللهيات داده ايد؟ و لباس زيباي 
قانون بر تن اقدامات صوري و مجرمانه كرده ايد؟ 
متهم ديواندري گفته كه سللعادتي در دوره او 
ارتقا نيافته، امللا سللعادتي در دوره ديواندري 
ارتقا پيدا كرده كه اين موضوع در گزارش سپاه 
نيز آمده اسللت. چرا به گزارش هاي حراسللت 
وقعي ننهاديد؟ چرا سللعادتي پس از ۱۹ سال 

بازنشست شد؟
 دفاع متهم با پاورپوينت

سپس قاضي تأكيد كرد: شما بايد شفاف پاسخ 
دهيد، زيرا ما به شللما وقت كافي داديم و براي 
اولين بار است كه يك متهم با پاورپوينت از خود 

دفاع مي كند. 
قاضي موحد خطللاب به تمام مديللران گفت: 
سياست قوه قضائيه اين است كه به ترك فعل ها 
توجه داشته باشد و تمام مديران بايد حواسشان 
به تمام مواردي كه در سللازمان تحت مديريت  
آنها رخ مي دهد، آگاه باشند. آقاي ديواندري شما 
عضو هيئت علمي دانشگاه و استاد تمام هستيد، 

بايد از همه چيز خبر داشته باشيد. 
ديواندري درباره وجوه بانللك ملت اظهار كرد: 
وجوه بانللك ملت حاصللل فروش نفللت نبود 
بلكه طلبي بود كه بابللك زنجاني به بانك ملت 
داشللت. بانك ملت ۱۱ ميليارد و ۲۰۰ يورو در 
نفت سللرمايه گذاري كرده بود و سللود ماهانه 
۵۰ميليون يورويي دريافت مي كللرد. اگر قرار 
بود عافيت طلبي كنيم اكنون كشللور در حال 

واردات بنزين بود. 
در نهايت قاضي موحد با اعام ختم يازدهمين 
جلسه رسيدگي به پرونده فسللاد بانك ملت و 
پارسيان افزود: دوازدهمين جلسه رسيدگي به 

پرونده صبح فردا برگزار مي شود. 
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تجليل بسيج از 40 بانوي برگزيده در عرصه هاي مختلف

نماينده دادستان: دفاع ديواندري از عجايب روزگار است!
قهرماني خطاب به متهم: پاي هر كس ديگري هم به دادگاه باز شود، پاي شما از دادگاه بيرون نمي رود !

در س�الن همايش 

كبري فرشچي 
وزارت كشور جاي   گزارش  2

س�وزن انداختن 
نبود؛ بيش از 4هزار بانوي بسيجي در چهارمين 
روز از هفته بس�يج با عنوان »بس�يج؛ سبك 
زندگي ايراني -اسلامي« گرد هم آمده بودند تا 
در چهلمين سالگرد تأس�يس سازمان بسيج 
مستضعفين، 40سال حضور و افتخار آفريني 
بسيجيان را گرامي بدارند. در همايش »بسيج 
زنان، چهار دهه ع�زت و افتخ�ار« از 40 تن از 
بانوان برگزيده در عرصه هاي گوناگوني علمي، 
فرهنگي، ورزش�ي و رس�انه اي تجليل ش�د. 
روزگذشته گردهمايي 4هزار نفره بانوان فرهيخته 
بسيجي با حضور سردار »علي فدوي« جانشين 
فرمانده كل سپاه، سردار »غامرضا سليماني« 
رئيس سللازمان بسلليج مسللتضعفين و سردار 
»محمد يزدي« فرمانده سللپاه تهران بزرگ در 

سالن وزارت كشور برگزار شد. 
 خانم ها بايد سرمنشأ و سرآغاز تحولات 

باشند
سردار علي فدوي، جانشللين فرمانده كل سپاه 
پاسداران انقاب اسامي در اجتماع 4هزار نفري 
بانوان بسيجي در تالار بزرگ وزارت كشور با اشاره 
به فرمان امام )ره( براي تشللكيل سازمان بسيج 
گفت:»مسلللماً دسللتور امام )ره( براي تشكيل 
بسلليج اثر وضعي در انجام تكاليف ما دارد و بايد 
حواسمان باشد در مجموعه اي خدمت مي كنيم 
كه فرمان تشكيل آن از زبان امام)ره( صادر شده 
است.« بنا به تأكيد وي، حضرت امام )ره( در روح 
بسيج و سپاه دميدند و همين موجب شد تا سپاه 
و بسيج از اول انقاب تاكنون با قوت و اطمينان 

كامل پاي هر كاري رفتند، موفق شوند. 
سردار تصريح كرد: »مثالي وجود ندارد كه سپاه 
و بسيج پاي كاري رفته باشند و آن كار با موفقيت 

همراه نبوده باشد.«
جانشين فرمانده كل سپاه با اشاره به اغتشاشات 
اخير در كشور خاطر نشان كرد:»بر اساس اخبار 
و اطاعات كاملي كه در اختيار داريم توطئه اخير 
توطئه بزرگي بود، اما در 48سللاعت جمع شد و 

دنيا نمي  تواند تصور كند كه چگونه اين توطئه در 
اين مدت كوتاه جمع شد.«

وي با اشاره به سوء استفاده دشمنان از ظرفيت 
زنان براي اقدام عليه جامعه افزود: »بعضي موارد 
به گونه اي است كه دشمن براي اقدام عليه ما از 
جامعه زنان اسللتفاده مي كنللد، در طرف مقابل 
نيز برخي اقدامات ما به گونه اي اسللت كه براي 
اثرگذاري بيشتر، خانم ها بايد سرمنشأ و سرآغاز 

تحولات باشند.«
سللردار فدوي در اين زمينه بلله موضوع حجاب 
اشللاره و تصريللح كرد:»امللروز در عرصه جنگ 
نرم و نبرد فرهنگي تمللام خبيث هاي عالم عليه 

ارزش هاي اسامي متحد شده اند و بانوان نقشي 
تعيين كننده  در اين نبرد و به خصوص در حوزه 

عفاف و حجاب دارند.«
 احصاي 500 شغل خانگي توسط بسيج

بنا به تأكيد جانشين فرمانده كل سپاه مشكات 
اقتصادي امروز در شأن ما نيست. از همان ابتداي 
انقاب موضوع جلوگيري از خام فروشللي نفت 
مطرح بود، اما امللروز پس از 4۰سللال كماكان 

مشغول خام فروشي نفت هستيم. 
وي بللا بيان اينكه بسلليج تاكنللون ۵۰۰ عنوان 
مشللاغل خانوادگي را شناسللايي كرده اسللت، 
خاطرنشللان كرد: »در صورت فعال شللدن اين 

عناوين شللغلي، بخش مهمي از معضل بيكاري 
و آسلليب هاي اجتماعللي ناشللي از آن برطرف 

مي شود.«
سللردار فدوي در بخللش ديگري از سللخنانش 
به موضوع جمعيت اشللاره كرد و افزود:»رشللد 
جمعيت كشور روند منفي را طي مي كند كه اين 
موضوع مي تواند تبعات منفي هم داشللته باشد. 
بسيج جامعه زنان در اين حوزه بايد پيش قراول 
باشد و ما در خانواده هاي سللپاه و بسيج حداقل 

بايد پنج فرزند داشته باشيم.«
وي به خانللواده و فرزندان خود اشللاره و تأكيد 
كرد:»دختر كوچك من كه متولد سال ۷۱ است 
چهار بچلله دارد. فرزندان زير ۲۰سللال ازدواج 
كردند و در زمان دانشجويي همه بچه  دار شدند. 
من الان ۱۳نوه دارم و هدفگذاري ما هم ۲۵نوه 
اسللت. آخرين نوه ام را كه خدمت رهبري بردم 

ايشان گفتند تعداد نوه هايت بيشتر شود.«
 همراهي و حمايت بانوان پشتوانه امنيت 

كشور است
سردار »محمد يزدي« هم در جمع4هزار نفري 
دختران بسيجي با گراميداشت ياد و خاطره شهدا 
و امام )ره( و تبريك هفته بسيج گفت:»مادران، 
خواهران، دختران و همسران در گام دوم انقاب 
به دنبال نشان دادن چهره واقعي يك زن انقابي 

و فرهيخته هستند.«
فرمانده سللپاه محمدرسللول الله تهللران بزرگ 
خاطرنشان كرد: »خواهران ما در بسيج به دنبال 
ارائه حضللور زنان بلله صورت فعللال و موفق در 
عرصه هاي مختلللف اجتماعي هسللتند. بانوان 
بسلليجي امروز در ايجللاد آرامللش در جامعه، 
خانه و محل كار تاش مي كنند و به دنبال رفع 

آسيب هاي اجتماعي هستند.«
بنا بر تأكيد سردار يزدي، در عرصه هاي اقتصادي 
نيز فعاليت هللاي اقتصادي و كارآفريني بسلليار 
خوبي توسط بانوان بسلليجي صورت مي گيرد. 
موفقيت در ايجللاد امنيت در داخل كشللور به 
واسطه حضور، پشللتيباني، همراهي و حمايت 
بانوان كشللور به خصوص بانوان بسيجي در اين 

عرصه است. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 
-----------------------------------------------------

 عبدالله گنجي توئيت زد: عدد و رقم هاي خسارت قطعي چندروزه 
اينترنت را كه مي شنوم، عددهاي متنوعي هست- ناخودآگاه ياد عدد 
رقم هايي كه براي دير امضاشدن برجام به كار مي بردند، افتادم. روزانه، 
ماهانه و سالانه حسللاب مي كردند. رقم هاي ميليارد دلاري به مراجع 

تقليد هم دادند. حالا نبايد خسارت امضاي برجام را حساب كنيم؟
-----------------------------------------------------

  سيداحسان حسيني توئيت زد: مشكل ما با دولت تو نحوه اجراي 
طرح سهميه بنديه. وقتي كه همه چي رو از مردم پنهون ميكني، بدون 
مقدمه طرح رو اجرا ميكني، بعدم قايم ميشي و »ميگي كي بود كي بود، 
من نبودم« معلومه همه خيال ميكنن سرشللون كاه رفته! لااقل الان 

براي افكار عمومي ارزش قائل شيد و لزوم اين طرح رو به مردم بگيد!
-----------------------------------------------------

  اميد حاجي زاده اين عكس را منتش�ر كرد و نوش�ت: كاش 
دروغ حناق بود! آقايون مدعي هسللتند كه صدا و سيما بايد مردم رو 
قانع و ذهنشللون رو آماده طرح بنزين روحاني مي كرد. درصورتي كه 
اسللتانداران و فرمانداران خود دولت هم خبري از زمان آغاز اين طرح 
نداشتند و اسير شبيخون بنزيني شدند. ديروز هم كه شايعه كرده بودن 
اين ميزان افزايش قيمت نظر آيت الله رئيسي بوده، روحاني نظرش روي 
بنزين هزار و ۲۰۰ تومني بود! كه دستگاه قضا به شدت تكذيب كرد. اين 
حضرات اينقدر وقيح هستن كه به راحتي گناه خود را به گردن ديگران 
مي اندازند. چهار سال اول دولت روحاني كه تمام اشكالات را به گردن 
دولت قبل مي انداختند، توي مذاكرات سللپاه رو عامل شكست برجام 
عنوان مي كردند و الان صداوسيما و قوه قضائيه رو دليل مشكات عنوان 
مي كنند. با رسانه هايي كه در اختيار دارن به راحتي جاي جاد و شهيد 
رو عوض مي كنند. اين جماعت هميشلله طلبكارن! سنگ پاي قزوين 

لنگ ميندازه جلوي اين حضرات! كاش دروغ حناق بود!
-----------------------------------------------------

 يك كان�ال خبري ب�ا انتش�ار اين عك�س نوش�ت: تحقيق 
جديد دانشللگاه كلمبيا مي گويد اسللتعمار انگليللس ۱۷۳۵- ۱۹۳۶ 
معادل 4۵تريليون ثللروت هند را غارت كللرد. )4۵تريليون=4۵هزار 

ميليارد=۷۵۰سال صادرات نفت ايران قبل تحريم.(
-----------------------------------------------------

 حميد حاجي پور توئيت زد: متأسفانه بخش دياليز شهر قدس كه 
طبقه بالاي فروشگاه رفاه بود، در حوادث چند روز پيش آتش گرفت و 
خسارات زيادي ديد. بيماراني كه بايد دياليز بشن با مشكات فراواني 

روبه رو هستن و بايد كاري براشون كرد. 
-----------------------------------------------------

 پايگاه خبري شمارسانه با انتشار فيلمي اين توئيت را زد: خطر 
جدي در كمين محيط زيست ايران! جاري شللدن فاضاب، رودخانه 
فصلي تبريز را دائمي كرده. تلخه رود يا همان آجي چاي قديمي ترين و 
مهم ترين رودخانه جاري در استان آذربايجان شرقي است كه اين روزها 

فقط فاضاب در آن جاري است. 

رئيس دستگاه قضا:
علوم انساني بايد نسبت به عدالت و فساد

اعلام  نظر کند
اس�لامي  انس�اني  عل�وم  بين الملل�ي  كنگ�ره  پنجمي�ن 
روزگذش�ته در س�الن همايش ه�اي بين الملل�ي صدا و س�يما 
ب�ا حض�ور آي�ت الله رئيس�ي رئي�س قوه قضائي�ه برگ�زار ش�د. 
رئيس قوه قضائيه در ابتداي سخنان خود در كنگره بين المللي علوم انساني 
اسامي با بيان اينكه انگيزه حضور در اين جلسه استفاده از فضاي علمي و 
عملي است، گفت: حضور بنده در اين جلسه براي ارائه يك نظريه و بحث 
نظري در ميان علوم انساني و اسامي نيست بلكه در راستاي مأموريت هايي 
است كه امروز به عهده دستگاه قضايي است و اينكه در اين زمينه چگونه 
جمع فرهيختگان و شللركت كنندگان مي تواند در حوزه كاربردي براي 
جامعه و كاهش ناهنجاري هاي اجتماعي، اقتصللادي و فرهنگي و ايجاد 

هنجارهاي آنچه كه بايد در تراز نظام اسامي باشد، كمك كنند. 
آيت الله رئيسي تأكيد كرد: بحث حقوقي بيرون از دانشگاه و حوزه خوب 
پاسخ نمي دهد. بحث آسيب شناسي و آسيب زدايي به هنگام و به روز در 
اين موارد در متن حوزه و دانشگاه قرار دارد و بهترين مراجع در اين باب 
خود حوزه و دانشگاه هسللتند كه بايد اين بحث را دنبال كنند كه البته 
ورود به اين بحث مقداري جسارت مي طلبد.  رئيس دستگاه قضايي در 
ادامه سخنان خود بيان كرد: در ابعاد اقتصادي، فرهنگي، اجتماعي و در 
قضا نيز من مي گويم هزاران موردي كه امروز مورد سؤال قضات ماست، 
بايد مبتني بر اجتهاد تمدن ساز نسبت به اين مسائل پاسخ آن را محافل 
علمي بتوانند براي قضات و دسللت اندركاران و كسللاني كه در ميدان 

هستند، بيان كنند. 
وي با تبيين نقش علوم انساني اسامي در زمينه مبارزه با فساد گفت: علوم 
انساني اسامي بايد حتماً نسبت به مسئله عدالت و مبارزه با فساد اظهارنظر 
كند؛ چراكه مبارزه با فساد مسئله بسيار عميقي است. درعلوم انساني بايد 

نسبت به آنچه كرديم، بازنگري كنيم.
رئيس دسللتگاه قضايي ادامه داد: چه كنيم تا انگيزه جرم و انديشه جرم 

به وجود نيايد؟ انگيزه جرم از عدم تربيت درست در جامعه مي آيد. 
وي با اشاره به نقش دانشگاه ها و حوزه ها در زمينه مبارزه با فساد اذعان كرد: 

آقايان در اين مباحث وارد شوند چراكه اينها مسائل مهم امروز ماست. 
رئيس دستگاه قضايي خاطرنشان كرد: مرحوم محقق در »شرايع« و در 
»آداب القضا« مطرح مي كند و مي گويد: يكي از شرايط قاضي كه به منطقه 
رفته اين است كه بلد را بشناسد. چه ارتباطي بين حقوق و شناخت جامعه 
است؟ يكي از آداب اين است كه قاضي بايد جامعه شناس باشد. تا قاضي بلد 

را نشناسد مگر هر جايي مي شود حكم داد. 
آيت الله رئيسي با تأكيد بر اينكه شخصيت افرادي كه مرتكب جرم مي شوند 
با يكديگر متفاوت است، تصريح كرد: جامعه شناسي با حقوق و روانشناسي 

با حقوق ارتباط دارند و اينها از مباحثي است كه بايد دنبال شود. 
رئيس دسللتگاه قضايي عنوان كرد: از محوري ترين نكات گام دوم، علم و 
فناوري است. از محور هاي مهم ديگر گام دوم عدالت و مبارزه با فساد است.  
آيت الله رئيسي با بيان اينكه ما توسعه را در عدالت تعريف مي كنيم و اين 
يك كار علمي است، اظهار كرد: بايد اول در حوزه علوم انساني اسامي بحث 
عدالت و موضوع عدالت مورد توجه و عنايت قللرار گيرد و نگاه به آن نگاه 
كاربردي باشد؛ در اين صورت مي تواند براي مديران و دست اندركاران در 

حوزه هاي مختلف منشأ آثار و بركات باشد. 

عليرضا سزاوار
  گزارش  یک

 رئيس شوراي شهر تهران گفت: متأسفانه با وجود مصوبات مثبت، 
حتي يك دستگاه اتوبوس هم طي شش سللال گذشته از سوي دولت 
تحويل شهرداري نشده است. محسن هاشمي همچنين از راه اندازي 

يك خط اعتباري ۵ ميلياردي براي توليد واگن خبر داد. 
 سخنگوي سازمان انتقال خون از مردم خواست كه به دليل كاهش 
سللطح ذخاير خون و فرآورده هاي آن، در همه گروه هاي خوني جهت 

اهداي خون به پايگاه هاي انتقال خون مراجعه كنند. 
 معاون مشاركت هاي اجتماعي سازمان امور اجتماعي كشور گفت: تا 
كنون وزارت كشور، ۶ هزار و ۷۲۲ پروانه تأسيس و فعاليت براي سمن ها 
ثبت كرده كه ايللن مجوزها با موافقت هيئت نظارت بوده اسللت. زهرا 
عابديني همچنين تصريح كرده كه آيين نامه هاي تشكل هاي مردم نهاد 

مصوب سال 84، اصاح و  اباغ شده است. 
 مديركل تجهيزات و ملزومات پزشللكي سللازمان غذا و دارو گفت: 
در سللال ۱۳۹۷ حدود ۳۰ ميليون دلار صادرات تجهيزات و ملزومات 
پزشكي داشتيم كه به  رغم تحريم هاي ظالمانه و مشكات ارزي، شاهد 
رشد ۱۰ درصدي در صادرات تجهيزات و ملزومات پزشكي مان نسبت 

به سال ۱۳۹۶ بوديم. 
 مديرعامل اتحاديه تاكسيراني هاي شللهري كشور گفت: رانندگان 
سللرويس براي برخورداري و تخصيص سللهميه سللوخت تا ۱۰ آذر 

اطاعات خود را در سامانه سپند تكميل كنند. 
 مديركل خدمات شهري شهرداري تهران گفت: در جريان پاكسازي 
براي جلوگيري از آبگرفتگي ها، از برخي كانال ها و مسلليل هاي تهران 

چند هزار كاميون ماسه جمع آوري شد. 
 سللخنگوي قوه قضائيه گفت: خداي متعال بر ما منت نهاد و امنيت 
و آرامش به جامعه ما كاماً برگشللته و با ايجاد امنيت، زمان رسيدگي 
به پرونده هاي قضايي متهمان دستگير شللده در اغتشاشات اخير فرا 

رسيده است. 
 مديركل دفتر طب ايراني وزارت بهداشت گفت: دولت هاي بزرگي 
مانند چيللن و هند كه موفق به نهادينه كردن طب سللنتي شللده اند، 
تشكياتي در سطح يك وزارتخانه در اين زمينه تعريف كرده اند؛ نياز 
اسللت ما نيز چارچوب هاي جديدي را براي نهادينه كردن طب ايراني 

در نظر بگيريم. 
 در حالي  كه تنها حدود چهار ماه از ثبت جهاني جنگل هاي هيركاني 
مي گذرد، زمزمه هاي نصب تله كابين در آن به گوش مي رسد كه مي تواند 
تهديدي براي اين منطقه و ثبت جهاني آن باشد. مدير كل منابع طبيعي 
و آبخيزداري گلستان مي گويد كه اين موضوع درحال حاضر در شوراي 

عالي معماري و شهرسازي در دست بررسي است. 

60درصد پزشکان هنوز دوست ندارند
ماليات بدهند!

گره كور فرار مالياتي برخي اقشار همچون پزشكان با وجود تمام تدابير 
انديشيده شده هنوز باز نشده است. آمارهاي سازمان امور مالياتي نشان 

مي دهد، ۶۰ درصد پزشكان هنوز به سامانه مالياتي وصل نشده اند. 
اين در حالي اسللت كه براسللاس قانون بودجه موظف شللده اند، از 
ابتداي سللال ۹8 دسللتگاه كارتخوان را در مطب هللاي خود نصب 
كنند، اما برخي از پزشكان به سادگي زير بار اين كار نرفتند و همين 
مسئله هم سازمان امور مالياتي را ناگزير كرد تا زماني را براي نصب 
پايانه هاي فروشگاهي دوبار تمديد كنند. آخرين مهلت اعام شده 
هم پايان شللهريورماه بود. با وجود سپري شدن سلله ماه از آخرين 
مهلت، آمارهاي سازمان امور مالياتي نشان مي دهد تنها 4۰ درصد از 

پزشكان به اين قانون تمكين كرده اند. 
علي رستم پور، مديركل دفتر تنظيم مقررات سازمان امور مالياتي در 
برابر اين آمار مي گويد: »اكنون فقط بحث الزام را داريم، نتيجه تمكين 
يا عدم تمكين سال بعد مشخص مي شود، وقتي اظهارنامه هاي ۱۳۹8 
مي آيد آنها كه تمكين به قانون كردند، از مشوق برخوردار مي شوند و 
۱۰درصد ماليات احرازي شان بخشيده خواهد شد و آنهايي كه به قانون 

تمكين نكردند، جريمه مي شوند.«
اما اگر مي خواهيد بدانيد اين جريمه چقللدر خواهد بود، بايد به قانون 
مراجعه كنيم؛ قانون مي گويد آنهايي كه صندوق فروش را نصب نكنند 

۲درصد درآمدشان به عنوان جريمه اخذ خواهد شد. 
اين مسئله حتي پاي دادسللتاني را هم به ماجراي ماليات پزشكان باز 
كرده و دادستان كل كشور پزشكان فراري از ماليات را به ورود دادستاني 

به موضوع تهديد كرد. 
اما برخي از پزشكان كه تعدادشللان هم كم نيست، حاضر نيستند زير 
بار اين قانللون بروند و راهكارهايي بللراي دور زدن آن پيللدا كرده اند. 
برخي همچون گذشته پول نقد مي گيرند و برخي ديگر از كساني كه 
مي خواهند براي پرداخت مزد درمان كارت بكشند، پول اضافه طلب 
مي كنند. برخي هم چند دستگاه پوز با شماره حساب هاي مختلف در 
مطب دارند كه تنها يكي از آنها به سامانه امور مالياتي متصل است و بقيه 

براي دكور قرار داده شده است نه استفاده !
از همين روسللت كه اعضاي خانه ملت هم به دنبال راهكارهايي براي 
تمكين پزشكان به قانون پرداخت ماليات هستند. از ممنوع الخروجي 

پزشكاني كه به قانون تمكين نمي كنند گرفته تا ابطال پروانه مطلب. 
علي وقف چي، عضو فراكسلليون اصاح نظام اداري كشللور مجلس 
شوراي اسللامي با بيان اينكه سللالانه بيش از ۶۰هزار ميليارد فرار 
مالياتي در كشللور داريم، مي گويد: »سللال ۱۳۹۶ بيش از ۶۰ هزار 
ميليارد تومان فرار مالياتي در كشللور داشتيم كه قطعاً در سال هاي 
۹۷ و ۹8 رقم مذكور بيشتر شده و به بيش از ۱۰۰هزار ميليارد تومان 

رسيده است.«
بنا به تأكيد وي با بيان اينكه سالانه بيش از ۶۰ هزار ميليارد فرار مالياتي 
در كشور داريم، گفت: سال ۱۳۹۶ بيش از ۶۰ هزار ميليارد تومان فرار 
مالياتي در كشور داشتيم كه قطعاً در سللال هاي ۹۷ و ۹8 رقم مذكور 

بيشتر شده و به بيش از ۱۰۰ هزار ميليارد تومان رسيده است. 

نماي نزديک

 تجليل از خبرنگار روزنامه »جوان« در جمع 40 بانوي نخبه بسيجي 
در همايش »بسيج زنان، چهاردهه عزت و افتخار« از 4۰ تن از بانوان نخبه و فعال در عرصه هاي 
علمي، فرهنگي، هنري، ورزشي و رسانه اي تقدير شد. مرضيه هاشمي خبرنگار شبكه پرس تي وي، 
ساره جوانمردي دارنده مدال المپيك و پاراالمپيك، مرضيه دباغ فعال اجتماعي و دختر طاهره 
حديدچي و همچنين زهرا چيذري خبرنگار روزنامه »جوان« به عنوان فعال رسانه اي از جمله 

4۰ بانويي هستند كه در اين مراسم مورد تقدير قرار گرفتند.

قاضي خطاب به ديواندري: 
شما اس�تاد تمام هستيد، 
بايد از همه چيز خبر داشته 
باش�يد. وج�وه بانك ملت 
حاصل ف�روش نف�ت نبود 
بلكه بدهي اي بود كه بابك 
زنجاني به بانك ملت داشت

زهرا چيذري 

كوشا مهشيد فلاحی| ميزان


